
P r o t o k ó ł    N r  XXXIII/10 
z obrad XXXIII sesji Rady Miasta Hajnówka, 

która odbyła się 3 lutego 2010 r.   
w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Hajnówka 

przy ul. Aleksego Zina 1 w godz. 15.00- 16.30 
Stan osobowy Rady-21 

Obecnych – 19 
Nieobecni usprawieliwieni - 2 

Radni obecni na sesji : 
1. ALICJA CHANIŁO 
2. GRAŻYNA  DYMI ŃSKA  
3. JOLANTA EWA KULPA - KRZYCKA 
4. LEONARD  KULWANOWSKI 
5. PIOTR  MARKIEWICZ 
6. WIERA MASAJŁO 
7. BOGUSŁAW SZCZEPAN ŁABĘDZKI 
8. EUGENIUSZ BOŁTROMIUK 
9. WIESŁAW RAKOWICZ 
10. GRZEGORZ  SUREL 
11. ZDZISŁAW WIATROWSKI 
12. MICHAŁ SZPAKOWICZ 
13. WIKTOR DZIK 
14. MIKOŁAJ SZAREJKO 
15. EUGENIUSZ SACZKO 
16. WALENTYNA OSTASZEWSKA 
17. WIKTOR  SACHARCZUK 
18 GRZEGORZ TOMASZUK 
19. ANDRZEJ POPOW 
 Nieobecni usprawiedliwieni : 
1. JAKUB  OSTAPCZUK 
2. RYSZARD SOKOŁOWSKI 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 Ponadto w sesji udział wzięli Pan Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta 

Hajnówka, Skarbnik Gminy Halina Nowik  , Sekretarz Gminy Jarosław 
Grygoruk , radca prawny – Marzanna Sołtys , pracownicy Urzędu Miasta 
Hajnówka  , Mikołaj Janowski – radny Sejmiku Województwa Podlaskiego 
Przewodniczący Rad Osiedla / lista obecności załącznik nr 2/ oraz 
przedstawiciele lokalnej prasy i mediów , związków zawodowych i 
mieszkańców.   

      



Do punktu 1 porządku obrad                                                                             
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady Miasta - otwieram obrady 
XXXIII sesji Rady Miasta Hajnówka . Stwierdzam na podstawie listy obecności 
że w obradach bierze udział 19 radnych  . Informuje zatem że obrady XXXIII 
sesji Rady Miasta Hajnówka są prawomocne. Witam jak zawsze bardzo 
serdecznie w imieniu naszych radnych władze naszego miasta w osobach Pana 
Burmistrza Anatola Ochryciuka , Zastępcę Burmistrza Pana Bazylego 
Stepaniuka z grupą pracowników Urzędu Miasta ,  którzy są nam bardzo 
potrzebni przy wyjaśnianiu kwestii zarówno prawnych jak i administracyjnych , 
witam też Przewodniczących Rad Osiedli , przedstawicieli prasy , ale bardzo 
serdecznie witam przedstawiciela radnego sejmiku wojewódzkiego Pana 
Mikołaja Janowskiego . Przypominam wszystkim , że sesja została zwołana na 
wniosek Burmistrza Miasta. Właściwie można też dodać dwa zdania , że nasza 
dzisiejsza sesja ma taką wyjątkowa wymowę, jest do pewnego stopnia 
historyczną sesją bo po raz pierwszy mamy przyjemność gościć kamery 
telewizyjne a poprzez kamery telewizyjne mamy przyjemność gościć też w 
mieszkaniach naszych wyborców, w mieszkaniach mieszkańców Hajnówki . 
Mam nadzieje , że osoby zainteresowane pracą Rady Miasta , jej efektami , będą 
miały na pewno wiele możliwości jeszcze do takiej analizy bo mam nadzieję że 
kamery będą z nami częściej a wszyscy mieszkańcy będą wiedzieli jakimi 
problemami zajmuje się Rada Miasta Hajnówka . 
Do punktu 2 porządku obrad                                                                                   
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - punkt 2 zgodnie z porządkiem 
obrad to przyjęcie porządku , proponowany porządek obrad został radnym 
przesłany wraz z materiałami na dzisiejszą sesję . Czy radni mają jakieś uwagi , 
wnioski ?                                                                                                                 
Bogusław Łabędzki – radny - Panie Przewodniczący , Wysoka Rado, wnoszę o 
wprowadzenie do porządku obrad punktu 4 wolne wnioski i zapytania , 
przesunięcie punktu 4 na pozycję 5 .                                                                                
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady -  dziękuję, czy są jakieś jeszcze 
inne propozycję? Mówimy tu o porządku obrad . Nie widzę a zatem zwracam 
się do Pana Burmistrza jako do osoby , która jest wnioskodawcą dzisiejszego 
porządku czy wyraża Pan na to zgodę?                                                                    
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta - nie zgłaszam sprzeciwu.                                                      
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - zatem przystępujemy do 
głosowania wniosku , zgłoszonego przez radnego. Proszę o wprowadzenie do 
porządku obrad punktu 4 -  wolne wnioski i zapytania , dotychczasowy punkt 4 
nazwany zamknięciem obrad przeniesiony zostanie do punktu 5 zgodnie z 
sugestią radnego. Przechodzimy więc do głosowania. Informuje , że radni 
głosowali w sposób następujący : 19 osób było za przyjęciem tej propozycji 
zmiany, a zatem wniosek został przyjęty. / 19 radnych głosowało za , głosów 
przeciw i wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział wzięło 19 radnych /. 
Stwierdzam zatem , że Rada dokonała zmiany porządku obrad. Poddaje teraz 



pod głosowanie pełny porządek obrad z wniesioną zmianą. Przypominam , że 
porządek obrad z wniesioną zmiana przedstawia się następująco :  

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Podjęcie  uchwał w sprawach : 
 A/ zmiany uchwały nr XVII/99/04 w sprawie planu rozwoju 

lokalnego gminy na lata 2004-2013 , 
 B/ intencji Rady Miasta Hajnówka na ustalenie limitu wydatków 

na inwestycję – Rozwój bazy turystyczno-sportowej w 
Hajnówce poprzez budowę wielofunkcyjnego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji , 

 C/ intencji Rady Miasta Hajnówka na ustalenie limitu wydatków 
na inwestycję – Rekultywacja miejskiego składowiska 
odpadów w Hajnówce.    

4. Wolne wnioski i zapytania . 
5. Zamknięcie obrad . 

 Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - poddaję więc teraz 
pod głosowanie ten nowy pełny porządek obrad. Informuje , że radni 
głosowali w sposób następujący - 19 osób było za przyjęciem nowego 
porządku obrad , głosów przeciw i wstrzymujących nie było ,                       
w glosowaniu udział wzięło 19 radnych .  

 Do punktu 3 porządku obrad  
 A/ Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - przechodzimy do 

punktu 3a - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
XVII/99/04 w sprawie planu rozwoju lokalnego na lata 2004-2013. 
Uzasadnienie treści uchwały przedstawił Sekretarz Gminy Pan 
Jarosław Grygoruk . Czy radni maja jakieś wątpliwości , pytania co 
do przedstawionego uzasadnienia ?                                                   
Wiesław Rakowicz – radny - ja mam raczej wątpliwości , Wysoka 
Rado , chciałbym zwrócić uwagę , że limit wydatków które 
aktualnie później będziemy nanosić , będziemy zmieniać tą uchwałę 
o rozwoju lokalnym do roku 2013 to popatrzmy że dzisiaj jest 2010 , 
więc jeśli przyjmiemy tą kwotę o której się mówi tutaj to jest z 
budżetu jednostki samorządu terytorialnego , to jest popatrzcie 
Państwo ile milionów złotych , dzieląc to na 3 to jest w granicach 3 
mln. 300 tys. . Jeżeli byśmy mieli oczywiście zagwarantowane 
środki z tych projektów o których będziemy za chwile mówili to jest 
dość poważna kwota , czy pomijając te nowe inwestycje , my 
zrealizujemy inne w tymże samym planie o którym ja mówiłem przy 
budżecie i jest prawdopodobne ,  że te następne zostaną zepchnięte 
na dalszy plan, więc będę prosił pana Burmistrza o wyjaśnienie jak 
to będzie rzutować na pozostałe inwestycje , które są ujęte w planie 
na 2004 -2013.                                                                                       



Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - Panie Burmistrzu 
czy teraz Pan by sobie życzył udzielić odpowiedzi ? Bo być może 
wyjaśni Pan kwestie i będzie mniej wątpliwości .                                    
Anatol Ochryciuk – Panie Przewodniczący , Wysoka Rado , zmiana 
planu rozwoju jest potrzebna do skompletowanego wniosku , który 
zamierzmy przygotować , czyli jest to początek zabiegów jeśli 
chodzi o fundusze i tworzenie montażu finansowego . Podzielam 
wątpliwości i obawy pana radnego Rakowicza mówiące o tym , że 
jeżeli trzeba będzie  uzupełniającą kwotę sfinansować należy tylko z 
własnego budżetu to będzie to zbyt duże obciążenie ale jeszcze raz 
powtarzam jest to początek tworzenia montażu finansowego i tylko 
pod warunkiem takim , że z innych źródeł uzupełniające kwoty 
otrzymamy to podejmiemy taką inwestycję.                                                               
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - czy są jeszcze 
pytania ?                                                                                             
Eugeniusz Bołtromiuk- radny - ja bym chciał zapytać Pana 
Burmistrza o źródła pochodzenia tych środków prywatnych w 
kwocie 35 mln.                                                                                                                    
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta -  na to pytanie pan Sekretarz 
udzieli odpowiedzi .                                                                                       
Jaorsław Grygoruk – Sekretarz Gminy - Panie Przewodniczący , 
Panie Burmistrzu , Wysoka Rado to pochodzi z poprzednich pozycji 
ujętych w planie rozwoju lokalnego tam były między innym ujęte 
było zadanie , które chcieliśmy żeby realizowali je prywatni 
przedsiębiorcy . Chodzi tu o inwestycje okołoturystyczne                                                    
Grażyna Dymińska – radna -  Panie Przewodniczący , Wysoka Rado 
ja miałam tylko tego typu wątpliwość ponieważ zapis brzmi „ 
budowa wielofunkcyjnego ośrodka...”to chodzi więc o budowę czy o 
rozbudowę ? Budowę na bazie tego istniejącego czy w innym 
miejscu ?                                                                                                 
Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta - to byłoby poddane rozbiórce 
i wybudowanie nowego obiektu .                                                                                     
Wiktor Dzik – radny -  Panie Przewodniczący , Wysoka Rado ja 
bym prosił o przybliżenie składu który my planujemy wybudować, 
jakie zasadnicze części będą wchodzić do tego obiektu ? Bo 
pamiętamy sprzed roku czy więcej , kiedy były tutaj projekty tak na 
100 % już chyba nie pamiętamy jakie tam były części , wiemy też o 
tym , że nie zostały jeszcze skonkretyzowane .                                              
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - zastanawiam się 
jak lepiej będzie bo wiem , że Pan Sekretarz posiada tutaj zdjęcia 
nam do przekazania , zdjęcia związane z rozbudową i budową OSiR 
ale następną mamy kolejny projekt uchwały i dlatego się 
zastanawiam czy teraz czy później kiedy będziemy analizowali tylko 



tamtą druga uchwałę  . Możemy teraz? To bardzo proszę. Będzie 
nam łatwiej podjąć później decyzję. Proszę o prezentację zdjęć.                                                                                                
Sekretarz Gminy Pan Jarosław Grygoruk przedstawił wizualną 
koncepcję budowy Ośrodka Sportu i Rekreacji .                                                                                             
Jarosław Grygoruk – Sekretarz Gminy - to jest budynek już 
zaprojektowanego Ośrodka Sportu i Rekreacji . Tu ulica 
Dziewiatowskiego i  basen który zostaje . Natomiast zostanie 
zlikwidowany basen mały dla dzieci. Budynek tak jak już to 
Burmistrz mówił obecny zostanie rozebrany i w tym miejscu 
powstanie nowy obiekt , to są element elewacji , widziane z różnych 
stron . Główne wejście do budynku będzie w tym miejscu a tu jest 
wejście do części administracyjnej , tych wejść jest kilka . W tym 
miejscu jest sala gimnastyczna , część administracyjna  , za nią jest 
część taka techniczna  , garaże dla istniejącego sprzętu . W tej części 
mieści się sala konferencyjna , główne pietra zajmują już obiekty 
hotelowe czyli pokoje. Przed budynkiem  oczywiście są parkingi . 
Od strony ulicy Dziewiatowskiego jest wejście do części 
konferencyjnej . To jest z kolei jakby od tyłu czyli od boiska widok . 
Są tu garaże o których mówiłem . Mogę jeszcze zaprezentować 
rzuty pięter poszczególnych z tym że to jest dokumentacja 
techniczna więc one nie są do końca czytelne  . Tu jest główne 
wejście do budynku , wejście do części administracyjnej , tutaj są 
sanitariaty. Ta część obejmująca tą całość to jest zaplanowana 
kręgielnia , tory do kręgli , bufety. Tu jest wejście do części tzw . 
odnowa biologiczna dalej siłownia , piwnice.                                                           
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - ja bym prosił 
jeszcze raz o kręgielni                                                                          
Jarosław Grygoruk – sekretarz Gminy -  tu jest oczywiście oddzielne 
wejście do kręgielni i to może być kompleks wydzierżawiony np. 
dla przedsiębiorcy . Tu jest parter więc tu są poszczególne 
pomieszczenia administracyjne w tej części z wejściem. To jest 
główne wejście do budynku do tak zwanej części hotelowo -
konferencyjnej w której znajduje się  sala konferencyjna , a dalej 
pomieszczenie dla gastronomii  i pomieszczenia tez socjalne 
przeznaczone 3 lokale np. organizacji pozarządowych związanych 
ze sportem. Sala konferencyjna przeznaczona jest na 100 osób , te 
ściany mogą być rozsuwane więc będzie można to łączyć ze stroną 
gastronomiczną . Tu jest wyjście na zewnątrz tego budynku . To jest 
część recepcja hotelowa z zapleczem i  klatka schodowa . Klatek jest  
i windy . Na parterze znajduje się  druga część odnowy biologicznej 
, tu się mieszczą masaże, wanna z hydromasażem . Przewidziane są 
sanitariaty do basenu otwartego . Przewiduję rozebranie 
dotychczasowych szatni, przebieralni ,sanitariatów które obecnie 



znajdują się tam przy ogrodzeniu . Część hotelowa, to jest jakby 
dach tej części garażowej , to są 3 skrzydła które zajmują pokoje , 
pokoje są przewidziane w taki sposób by można było uzyskać 
standaryzację tych pokoi do 4 gwiazdek , tak to zostało 
powierzchniowo dobrane , i układ tych powierzchni aby zdobyć te 4 
gwiazdki. W planach części hotelowej znajdują się też apartamenty 
oraz pokoje 2-3- osobowe to jest na ok. 50 miejsc .                   
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - zostaliśmy 
wzbogaceni dodatkową informacją nie tylko słowną ale tez 
wizualną, więc proszę, czy w związku z tym mamy jeszcze jakieś 
wątpliwości , pytania ? Nie widzę , a zatem jesteśmy w punkcie 3a . 
Przystępujemy do głosowania . Informuję że radni głosowali w 
sposób następujący - radni jednogłośnie przyjęli projekt uchwały 
dotyczący zmiany uchwały w sprawie planu rozwoju lokalnego 
gminy w latach 2004-2013. / 19 głosów za , głosów przeciw i 
wstrzymujących nie było , głosowało 19 radnych /  .                                                                                                  
Uchwała Nr XXXIII/194/10 w sprawie  zmiany uchwały nr 
XVII/99/04 w sprawie planu rozwoju lokalnego gminy na lata 
2004-2013- załącznik nr 3. 

 B/ Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - jesteśmy w 
punkcie 3b -podjęcie uchwały intencyjnej Rady Miasta Hajnówka na 
ustalenie limitu wydatków na inwestycję rozwój bazy turystyczno – 
sportowej w Hajnówce poprzez budowę wielofunkcyjnego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji . Uzasadnienie do uchwały złożył Sekretarz 
Gminy – Jarosław Grygoruk , wraz z limitem wydatków na 
inwestycję i poparł to jeszcze wizualnym programem . Widzieliśmy 
zatem jak będzie wyglądał Ośrodek Sportu i Rekreacji w przyszłości 
. To było uzasadnienie przedstawione przez Pana Sekretarza , a teraz 
proszę może są jeszcze wątpliwości i pytania związane z tym 
projektem uchwały ?                                                                                          
Zdzisław Wiatrowski – radny - pierwotnie jak było tam rok temu 
rozmawiane , była omawiana ta kwestia i było mówione że ta 
inwestycja będzie realizowana sposobem gospodarczym , na dzień 
dzisiejszy czy ten zamysł pozostaje bez zmian?                                   
Anatol Ochryciuk – Burmistrz  Miasta - raczej nie                                                        
Zdzisław Wiatrowski – radny - więc w związku z tym kto będzie 
realizował to zadanie ?                                                                                            
Anatol Ochryciuk – Burmistrz  Miasta - Panie Radny , Panie 
Przewodniczący , Wysoka Rado , otóż jeżeli już sięgamy do 
funduszy unijnych to procedury wydatkowania  nie dopuszczają 
takich możliwości , a zatem trudno sobie wyobrazić by generalny 
wykonawca to nie był ktoś wyłoniony z przetargu .                                                                                        
Grażyna Dymińska – radna -  ja mam nie tyle pytanie co się podzielę 



swoimi odczuciami bo w tej chwili z tego co pokazał Pan Sekretarz 
to ja to odbieram jako bardziej baza turystyczna niż sportowa . 
Powiem szczerze  w moim pojęciu Ośrodek Sportu i Rekreacji to 
tam powinna być i porządna sala widowiskowa , porządna sala 
gimnastyczna z jakąś ilością miejsc do odbioru dla widzów . W tym 
kompleksie powinna być też i kryta pływalnia, a podstawowy temat 
to ja tutaj widzę  , że to jest hotel a nie żaden sport . Fakt  takiego 
hotelu w Hajnówce nie ma , ja się zgodzę , ale jak się ma hotel do 
ośrodka sportu ? W moim odczuciu hotel to jest drugorzędna sprawa 
do sportu , tam moim zdaniem powinny być przede wszystkim 
obiekty sportowe a hotel oczywiście też dla wszystkich uczestników 
tych wszystkich imprez sportowych którzy by przyjeżdżali z 
zewnątrz i ja to rozumiem . Brakuję mi tam porządnej sali 
widowiskowej w jednym miejscu i takiego typowego kompleksu 
sportowego . Wcześniej podjęliśmy takie a nie inne działania , w 
jednej części miasta wybudowaliśmy właśnie pływalnie , gdzie 
indziej planujemy z prawdziwego zdarzenia salę gimnastyczną przy 
szkole podst. nr 2. W związku z tym ten kompleks to się ogranicza 
do  baseniku ,kręgielni , kortów tenisowych , boiska i hotelu , tak ? 
Ja uważam w moim odczuciu , Ośrodek Sportu i Rekreacji to jest 
ogromny kompleks przede wszystkim sportowy a do tego 
infrastruktura również w postaci hotelu ale nie przede wszystkim 
hotel.                                                 Leonard Kulwanowski – 
Przewodniczący Rady -  to stanowisko zaprezentowała Pani 
Dymińska , czy ktoś ma jeszcze jakieś swoje uwagi ?                                                                                                          
Wiera Masajło – radna -  ja realizację tego zadania inwestycyjnego 
uważam za rzecz wyjątkowo ryzykowną dlatego że właśnie nie ma 
miejsca w tym projekcie na dużą halę sportową . Mam jednak 
nadzieję , że w niedalekiej przyszłości sytuacja się wyklaruję i 
powstanie taka sala przy szkole podstawowej  nr 2 i ośrodek będzie 
promował Hajnówkę , nie obciążając zbytnio budżetu miasta , kto 
nie ryzykuję ten nie ma więc jestem za .                                          
Grzegorz Surel –  radny - Panie Burmistrzu , Wysoka Rado , Panie 
Przewodniczący , ja mam pewne takie obiekcje co do tej hali 
sportowej , ponieważ uważam że hala tam powinna być taka 
pełnowymiarowa , gdzie odbywały by się zajęcia dla szkoły nr 2 , 
zajęcia dla Zespołu Szkół Zawodowych  bo my też dysponujemy 
bardzo małą salą  i odbywały by się tam turnieje sportowe , to wtedy 
byłoby to bardziej miejsce atrakcyjne sportowo i turystycznie , i 
dlatego uważam że ta hala widowiskowo sportowa powinna być 
pełno wymiarowa  .                                                                        
Andrzej Popow – radny -  a ja bym chciał się nie zgodzić , ja 
uważam że ten projekt zasługuje na pochwałę dlatego że będzie to 



takie miejsce spotkań dla sportowców, gdzie będą mieli możliwość 
odpoczynku i treningu , poza tym wydaję mi się że taka mała 
inwestycja ma szanse na zrealizowania i ma szanse być 
wykorzystana w przyszłości , bo nie będzie to duży mega obiekt 
który może świecić pustkami z powodu braku chętnych , no na 
Hajnówkę myślę że to wystarczy .                                                                                        
Wiesław Rakowicz -  radny - Panie Radny ma Pan niewątpliwie 
racje że taki kameralny spokojny obiekt z którego mogą korzystać 
nie tylko sportowcy , którzy się gdzieś zmęczą ale i mieszkańcy to 
ma racje bytu. Zasygnalizowała Pani Dymińska bardzo istotny  
temat , ja sądziłem po trochu , bo my nie rozmawialiśmy o tym na 
komisjach , nie ma , jak zwrócicie Państwo uwagę w budżecie na ten 
rok modernizacji OSIR-u obecnego nie ma , a co my tam         mamy 
? Mamy boisko , mamy stare ławki , mamy korty które było by 
trzeba szybko rozbudować żeby coś tam ewentualnie mogło się 
dziać . Dlatego że to co tutaj jest za nami koło Parku się nie przyjęło 
jak widać , nie wiem dlaczego tak wyszło , dlaczego te 
zainwestowane pieniądze nie działają, i to samo jest tam , owszem 
my sobie wybudujemy ładny obiekt , do wrzucania kulek z 
dziurkami, kręgle to się chyba nazywa ,bazę hotelowo turystyczna 
również ale pamiętajcie ,  że trzeba gdzieś przecież później grać , 
boisko trzeba zdecydowanie poprawić, zrekultywować i urządzić na 
nowo . Pieniędzy w budżecie na to na razie nie widać, a to nie będą 
małe kwoty a jeżeli mielibyśmy dla kogoś robić imprezy to gdzie 
my ich posadzimy? Na tych starych ławkach ? No proszę sobie 
zadać pytanie . Jeżeli już to jestem oczywiście za tym żeby to 
budować. Tylko jestem przy okazji za tym żeby mądrze 
gospodarując pieniążkami próbować zalatwić pewne rzeczy np. 
wymianę ławeczek , no jakieś takie rzeczy żeby to było ludzkie a nie 
tylko takie które tylko straszy .                                                                       
Wiktor Dzik- radny -  Panie Przewodniczący , Wysoka Rado ,Panie 
Burmistrzu , w świetle tego co moi poprzednicy powiedzieli ja 
chciałbym zadać tylko takie pytanie . Czy nie dało by się dołączyć 
właśnie sali widowiskowo sportowej ? Żeby stworzyć razem obiekt 
z prawdziwego zdarzenia , w jednym miejscu tak jak któryś z moich 
poprzedników powiedział, z którego będzie mogła korzystać szkoła 
podstawowa . Chodzi o to żeby z tamtego projektu który pamiętamy 
w jakiś zrozumiały i oczywisty sposób , czy nie dałoby by się tam 
umieścić ,połączyć tego razem , na pewno z punktu widzenia 
ekonomicznego wysiłek byłby z początku większy ale efekty 
znacznie lepsze i w sumie ekonomicznie bardziej uzasadnione    
Leonard Kulwanowski- Przewodniczący Rady - czy są jeszcze 
pytania ? Panie Burmistrzu czy odpowiedź padnie na to pytanie ?                                                       



Anatol Ochryciuk – Burmistrz  Miasta -  tak , Panie   
Przewodniczący , Wysoka Rado, otóż zespół szkół nr 2 ma 
najgorsze warunki jeśli chodzi o salę gimnastyczna , zaprojektowana 
jest sala gimnastyczna , największa jaka ma powstać w Hajnówce, 
sala widowiskowo sportowa przy zespole szkół  nr 2 . Dzisiaj 
sprawę to rozpatrujemy bo został ogłoszony nabór wniosków na 
takie przedsięwzięcia o których tutaj mówimy , z programu na 
rozwój turystyki . Natomiast wtedy kiedy będzie nabór wniosków na 
inwestycje typowo sportowe , więc na halę widowisko- sportową i 
wówczas będziemy gotowi do złożenia stosownego wniosku . Ten 
obiekt będzie zawierał sale gimnastyczną ćwiczeniową , nie do 
rozgrywek piłkarskich czy innych dyscyplin, to dla potrzeb różnych 
zespołów funkcjonujących przy OSiR. Natomiast nie do pomyślenia 
byłoby , gdybyśmy tutaj lokalizowali główną halę widowiskowo 
sportową wówczas młodzież szkolna skazana byłaby skazana za 
każdym razem przechodzić znaczne odległości po to aby odbyć 
zajęcia z wychowania fizycznego . Więc sala gimnastyczna musi 
być bezpośrednio powiązana z obiektami dydaktycznymi , i tak jest 
to zaplanowane i tak to będzie .Oczywiście ta sala o której          
mówimy , która jest już tez przygotowana dokumentacyjnie będzie 
duża , będzie również miała miejsc siedzących ok. 600 są więc 
będzie to typowa sala widowiskowo sportowa . Nawet istnieje 
możliwość jeżeli były by takie potrzeby to wówczas wtedy na płycie 
tej sali można tez ustawiać miejsca dla widowni gdyby była jakaś 
impreza kulturalna która wymagała by więcej miejsca dla widowni , 
a zatem tak to wygląda .  
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady -jeśli nie ma więcej 
pytań i wątpliwości to przystępujemy do głosowania, a i tu jeszcze 
taka mała dygresja szkoda że nie ma tutaj np. kolegi dyrektora OSiR 
może głębiej by nam wyjaśnił ten problem , dlaczego takie czy inne 
pomieszczenia są . Ja jestem przekonany , że to było bardzo 
dokładnie przemyślane i konsultowane , po co się robi mała sale 
gimnastyczną a nie dużą, dlaczego jest tylko 40 miejsc hotelowych, 
bo to jest dla zawodników , przyjeżdża jeden cały autokar i dla tego 
autokaru powinny być miejsca , żeby Ci zawodnicy, żeby nie 
rozpraszać ich gdzieś po mieście , żeby oni byli w tych warunkach 
najlepszych jakie są możliwe. Wiem że te głosu są słuszne , Państwo 
zadajecie pytanie które są bardzo istotne , ale wydaję mi się że sam 
projekt został już tak analizowany dokładnie i precyzyjnie , że chyba 
wystarczy po prostu go zaakceptować w sensie tym że my 
akceptujemy po prostu żeby on powstał w przyszłości kiedy my te 
pieniądze będziemy pozyskiwali ze środków pozabudżetowych . 
Więc przystępujemy do głosowania tego projektu . Informuje że 



radni głosowali w sposób następujący - za przyjęciem projektu 
uchwały było 19 radnych a zatem stwierdzam że projekt uchwały 
został przyjęty. / 19 głosów za , głosów przeciw i wstrzymujących 
nie było , głosowało 19 radnych /  .                                                                                        
Uchwała Nr XXXIII/195/ 10 w sprawie  intencji Rady Miasta 
Hajnówka na ustalenie limitu wydatków na inwestycję – Rozwój 
bazy turystyczno-sportowej w Hajnówce poprzez budowę 
wielofunkcyjnego Ośrodka Sportu i Rekreacji – załącznik nr 4. 

 C/ Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - jesteśmy w 
punkcie 3c - podjęcie uchwały w sprawie intencji Rady Miasta na 
ustalenie limitu wydatków na inwestycje rekultywacja miejskiego 
składowiska odpadów w Hajnówce. Uzasadnienie do uchwały 
przedstawił radnym sekretarz , Czy radni mają , jeszcze jakieś 
pytania przed rozpoczęciem głosowania ?                              
Bogusław Łabędzki – radny -  Panie Przewodniczący , Panie 
Burmistrzu , Wysoka Rado , ja chciałbym się zapytać jakie są 
możliwości wykorzystania tego terenu po rekultywacji i jakie w 
związku z tym pojawiają się plany gospodarowania tego miejsca ?                              
Anatol Ochryciuk- Burmistrz  Miasta -  teren po rekultywacji 
składowiska będzie tak jak to jest dzisiaj mocno podniesiony w górę                                                                                                                              
Bogusław Łabędzki- radny - a jakiś tor saneczkowy lub górka dla 
młodych narciarzy?                                                                                            
Anatol Ochryciuk - Burmistrz  Miasta - jeżeli będą takie pomysły 
być może dadzą się zrealizować ale dziś to jest rekultywacja czyli 
zalesienie , zadrzewienie tego składowiska.                                                           
Wiesław Rakowicz- radny - ja tutaj się trochę zdziwiłem tym 
zadrzewieniem panie burmistrzu , ja pamiętam rozmowy o starym 
składowisku śmieci tutaj z Alą Chaniło , to tam była mowa chyba o 
tym że nie będziemy tego zalesiać czy ja się mylę ?                                                  
Anatol Ochryciuk – Burmistrz  Miasta - na pewno się Pan myli .                                       
Wiesław Rakowicz – radny - będę musiał to odtworzyć , bo to chyba 
będzie nawet gdzieś zapisane , ale to chyba było na spotkaniach z 
mieszkańcami rok temu.                                                                         
Anatol Ochryciuk – Burmistrz  Miasta - muszę wyjaśnić , po stokroć 
trzeba tutaj tłumaczyć otóż , rekultywacji dotyczy to składowisko 
stare jest już nie czynne które trzeba już zabezpieczyć zadrzewić 
natomiast nie ma mowy o tym polu magazynowym o którym tutaj 
radny pewnie myśli to pole magazynowe będzie czynne będzie 
oczyszczone z tego co w tej chwili się tam magazynuje a zatem dwa 
zupełnie inne miejsca.                                                                                                
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - czy jeszcze są 
pytania ? Nie widzę zatem przystępujemy do głosowania . Informuję 
że radni głosowali w sposób następujący : 17 osób była za 



przyjęciem projektu , przeciw nie było radnych i 2 osoby 
wstrzymały się od głosu . W głosowaniu udział wzięło 19 radnych . 
Stwierdzam że projekt uchwały został przyjęty. 
Uchwała Nr XXXIII/196/10 w sprawie  intencji Rady Miasta 
Hajnówka na ustalenie limitu wydatków na inwestycję – 
Rekultywacja miejskiego składowiska odpadów w Hajnówce – 
załącznik nr 5. 

 Do punktu 4 i 5 porządku obrad 
Leonard Kulwanowski -Przewodniczący Rady - jesteśmy w punkcie 4 
wolne wnioski i zapytania . Otwieram dyskusję .Ale przed tym mamy 
jeszcze naszego gościa , jest nim radny sejmiku wojewódzkiego Mikołaj 
Janowski , jeżeli ma Pan ochotę podzielić się z nami swoimi uwagami 
dot. swojej pracy w Białymstoku to bardzo prosimy. Otwieram dyskusję                                                                                    
Alicja Chaniło – radna - Panie Burmistrzu ,  Wysoka Rado , ja w 
sprawie bardzo ważnej w tej chwili dla wszystkich , odnośnie 
odśnieżania miasta , w tej chwili wczoraj , dzisiaj rano interweniowałam 
w PUKu zresztą - czy tylko PUK wygrał przetarg na odśnieżanie ulic? 
Dlatego że drogi są źle odśnieżone, ja dosyć często interweniuję w tej 
sprawie bo w tej chwili to nie można normalnie przejechać ani przejść 
tam gdzie nie ma asfaltu . Także proszę o interwencję w sprawie 
odśnieżania. Druga sprawa to chodniki , które są bardzo źle          
odśnieżone , tu już nie chodzi o to , że dziś pada śnieg  , bo są takie dni 
kiedy ten śnieg nie pada , przerwa w postaci 5 dni kiedy można w tym 
czasie kolejno te ulice odśnieżać. Prawdopodobnie zima przeciągnie się 
aż do marca , więc czy wystarczy nam pieniędzy na odśnieżania? Czy 
mamy zabezpieczone na ten cel pieniądze?                                                                              
Mikołaj Szarejko – radny - Panie Przewodniczący , Panie Burmistrzu , 
Wysoka Rado , ja w tym temacie , jeżeli nie będziemy usuwać nadmiaru 
śnieg , to grozi nam , oby nie doszło do tego , zapchanie kanalizacji 
przy dużych roztopach. Dlatego wnoszę taki wniosek aby z zarządcami 
dróg wojewódzkich powiatowych dojść do jakiegoś porozumienia żeby 
wywozić śnieg, bo on jest wywożony ale na głównych ulicach on 
zalega, i daje to pod rozwagę żebyśmy nie byli zaskoczeni gdy 
przyjdzie odwilż.                                                                                     
Andrzej Popow – radny -  ja w tematyce zimowej też. Dojazd do 
Hajnówki jest fatalny , nie mówimy tu o mieście natomiast żeby 
dojechać z bielska czy od Zabłudowia , drogi są oblodzone , są to 
najgorsze drogi jakie są, są pacjenci którzy przyjeżdżają do nas                     
z Polski  i się dziwią jak to jest , że województwo nie zadba o dojazd do 
Hajnówki.                                                                                                
Grażyna Dymińska – radna -  oczywiście też w temacie zimowym ale 
troszkę może z innej strony . Po pierwsze - sygnały mieszkańców , że 
nawet jak jest odśnieżana ulica to pług ten śnieg spycha na chodniki i w 



miejsce  gdzie są przystanki autobusowe . Tworzona jest wielka  
pryzma . Przez tą pryzmę mieszkańcy chcąc wejść do autobusu muszą 
przejść. Chodzi o to żeby tą pryzmę po przejechaniu pługu usunąć. 
Mamy jakieś przecież służby, możemy uruchomić roboty publiczne no 
są różne sposoby tego typu działania, Druga sprawa dotyczy Straży 
Miejskiej, która w tym momencie się pojawia i jest bardzo potrzebna bo 
taką realizację zadań Straży Miejskiej wykonywał STEKOP                           
w miesiącach jesiennych gdzie nie mieliśmy liści przed posesjami bo 
groził ludziom mandat . W tej chwili nie każdy właściciel posesji czuję 
się zobowiązany do odśnieżenia tej części chodnika przy swojej posesji 
i aż się prosi by ta Straż Miejska była teraz i egzekwowała ten 
obowiązek od właścicieli posesji. .                                                                                                 
Bogusław Łabędzki – radny - ja chciałbym tak przez ten temat zimowy 
pośrednio przejść do innych tematów. Wiem  , że Prezes Spółdzielni 
Mieszkaniowej prowadził z Burmistrzem rozmowy na temat 
powiedzmy sprawy Państwa Januszyków. Chciałbym się zapytać czy 
ten temat będzie już ostatecznie zamknięty , bo media zaczęły się tym 
interesować i tu nie chodzi już o ten sam namiot ale o to jak miasto 
może być postrzegane. Chciałbym aby Pan Burmistrz coś o tych 
ustaleniach powiedział. Druga sprawa - w związku z planowaną 
wymiana w przyszłym roku dowodów osobistych na elektroniczne czy 
ten rok nie byłby odpowiednim by podjąć temat , który zgłaszałem  już 
parę lat temu , zmiany nazwy niektórych ulic . Mam taki pomysł może 
Rada Miasta ogłosiłaby konkurs na nazwy tych ulic dla dzieci z  zespołu 
szkół nr 2 . Myślę ,  że dzieci zrobiłyby to najlepiej  i gdybyśmy podjęli 
taką uchwałę to w przyszłym roku kiedy już i tak i tak będzie wchodziła 
wymiana dowodów osobistych to temat mógłby być już powoli 
zamykany. Trzecia sprawa - w związku z publikacją w prasie , proszę 
by Pana Przewodniczący Komisji Rewizyjnej by przedstawił nam 
powody i podstawę uniemożliwienia Pani Redaktor Kuriera Porannego 
udziału w obradach komisji rewizyjnej . 
Grzegorz Tomaszuk – radny - ja jednak wrócę do zimy i przypomnę jak 
realizowaliśmy inwestycję to jest drogę łącząca ul. Rakowieckiego                    
z 3 Maja i wówczas wynikł  problem zatok przy tych ulicach. Ten 
problem w mieście istnieje nadal a problemy z dojazdem i 
zaparkowaniem do pacjentów mają karetki pogotowia . Obecnie 
parkingi są słabo odśnieżone i problem jest bardzo ważny .                      
Wiktor Dzik – radny - ja jeszcze raz , może nie będę rozpoczynał 
tematu zimowego tym nie mniej zakończę .Z poprzednich informacji ze 
strony Burmistrza otrzymaliśmy że między innym będzie wykonywany 
projekt modernizacji , remontu kapitalnego ulicy Nowowarszawskiej .Ja 
chciałbym prosić w imieniu mieszkańców żeby wzdłuż całego osiedla, 
ja z tym tematem już kiedyś zwracałem się ale myślę że teraz moment 



do tego będzie wspaniały , żeby zrobić na całej długości postoje dla 
samochodów, jest już ich ogromna ilość, i po prostu żeby ta całą 
przestrzeń przeznaczyć na postoje, nie zapominając o rozwiązaniu 
problemów dla przystanków autobusowych bo w tej chwili tam ich nie 
ma , więc przy tej poważnej że tak powiem inwestycji żeby nie 
zapomnieć o tym . Było by sprawą cudowną gdyby dało się tam zrobić 
ścieżkę rowerową , wiemy że w Hajnówce tych rowerzystów jest jak 
mało gdzie , może to i dobrze nie wiem. To jest sprawa już do 
przeanalizowania. Wracając do spraw zimowych chciałbym prosić, nie 
w tym może najgorętszym okresie , żeby w miarę możliwości będzie 
można ogłosić dla ludzi żeby usunęli samochody no nie wiem , może w 
ciągu dnia usunąć śnieg. Ostatnia sprawa  na ulicy Warszawskiej na tym 
odcinku od przedszkola , chciałbym podziękować że swego czasu tak 
pięknie został wywieziony śnieg i ja nie odnoszę takiego wrażenia że w 
Hajnówce zaniedbano oczyszczania dróg , ulic bo wiele z nich zostało 
oczyszczonych solidnie tym nie mniej sytuacja dziś powraca z naszej 
winy , przy okazji chciałbym prosić żeby na zakręcie idąc ulica 
Warszawską , tam nikt łopata jeszcze nie ruszył to jest horror w tej 
chwili . Prosiłbym bardzo o skierowanie odpowiednich służb żeby 
uczynić tam porządek i warunki znośne dla mieszkańców.                                                                          
Grzegorz Surel – radny - Panie Burmistrzu chciałem na początku 
podziękować za wywóz śniegu na ulicy Grunwaldzkiej , druga sprawa 
to chciałem zwrócić uwagę na ulicę Kołową ponieważ ulica ta nie jest 
odśnieżana . W połowie stycznia było tak że mieszkaniec sąsiedniej 
ulicy zasypał tą ulicę powyżej sztachet i tam nie mogła wjechać 
odśnieżarka , dlatego też wszystko oparło się o dzielnicowego . 
Dzielnicowy nakazał i dopiero później tam nastąpiło odśnieżanie , tam 
zamieszkuje jedna mieszkanka , ona jest w tej chwili niepełnosprawna 
ponieważ skręciła nogę na ulicy Grunwaldzkiej w grudniu i w dalszym 
ciągu po prostu nie jest jeszcze sprawna , teraz ostatnio przybyło śniegu 
i w dalszym ciągu nie jest tam odśnieżane, ja dzwoniłem do dyżurnego 
odśnieżania i powiedział że nie ma nakazu wywiezienia śniegu i nie 
dadzą rady tam odśnieżyć , więc uważam że skoro mieszka tam jedna 
osoba to powinna mieć odśnieżone skoro płaci podatki . Chciałem 
poruszyć jeszcze jedną sprawę, że nie we wszystkich posesjach jest 
prawidłowe odśnieżanie, bo załużmy mieszkańcy ogrodzenia maja 
lepszej jakości a więc one nie powinny być zasypywane podczas 
odśnieżania , to powinno być jakoś ustalane, mogę podać  taki             
przykład , przy PSS u Pacholskiego gdzie pług odśnieżał i zwalał śnieg 
na ogrodzenie i musiała interweniować policja a Pacholski natomiast 
świetnie odśnieża od ulicy Batorego więc no należy tego mieszkańca 
jakoś uszanować .                                                                                     
Leonard Kulwanowski – Panie Burmistrzu żeby zakończyć ten wątek 



zimowy to ja sądzę że będę wyrazicielem wszystkich kolegów i 
koleżanek z Rady Miasta żeby po prostu przekazać Przedsiębiorstwu 
Usług Komunalnych że my widzimy ich zaangażowanie , pracę my 
jesteśmy pełni szacunku dla nich , osobiście słuchałem wywiadu , był 
tam pracownik Lech Michalak i Pan Prezes , wiele rzeczy nam 
wyjaśniono bardzo dokładnie i precyzyjnie i my to wszystko 
rozumiemy. Tylko w tej chwili każdy może podać wiele przykładów 
zwykłej niestaranności , albo może nie tyle lekceważenia tylko że 
robimy ale w niektórych sytuacjach warto było by to zrobić z logiką, ja 
podam taki jeden przykład i kończymy ta prośbą do pana burmistrza 
temat zimy. Ulica Zielona która łączy ważną część miasta bo wszyscy 
idą ta droga  do Biedronki i tutaj łączy się z ulicą Piłsudskiego została 
zamieniona w sposób naturalny w deptak. Chodnik jest zawalony 
śniegiem i nikt na to nie zwraca uwagi , ludzie sobie chodzą między 
samochodami , samochody w sposób taki jeszcze w miarę bezpieczny 
jeżdżą , więc takich przykładów można dać naprawdę wiele na terenie 
miasta ,więc nasza prośba wszystkich radnych , że gdzie jest potrzeba , 
to żeby przedsiębiorstwo z większym jakimś sensem działało a nie tak 
jak tutaj jedni zawalają itd. Pan Burmistrz jest dokładnie zorientowany 
bo jest informowany jaka jest sytuacja i wie że to nie jest sytuacja 
prosta bo śnieg sypie dalej , więc prosimy aby uczulić to . Bardzo 
proszę teraz nasz gość.                                                                              
Mikołaj Janowski - Panie Burmistrzu , Panie Przewodniczący , Wysoka 
Rado rozumiem, że  jest zima ale  to nie tłumaczy że droga jest śliska . 
Wiadomo drogi gminne drogi powiatowe są białe i tak samo drogi 
wojewódzkie w całym województwie są białe , są takiego standardu 
odśnieżania jakiego są ,są posypywane tylko miejsca przystanków , 
zakrętów , miejsca niebezpieczne , z tego względu już była dyskusja w 
radzie powiatu . Myślę że, ja jako radny wojewódzki i wy powinniśmy 
zabiegać , żeby zrobić wszystko by przywrócić drogę krajową Zambrów 
– Białowieża do drogi krajowej , żeby na odcinku Bielsk Podlaski - 
Białowieża była to droga krajowa i była w zarządzaniu krajowych dróg 
i autostrad i była by nie była w  gminnym standardzie odśnieżania . Ja 
rozumiem także te osoby które jadą cały czas z Warszawy krajówką 
wjeżdżają na nasz teren i słuchajcie jest tragedia , no bo jest tragedia , i 
może ta jedna droga , która była kiedyś w zarządzie krajowym należało 
by ta drogę przywrócić do krajówki i wspólnie rozpocznijmy starania 
żeby droga z Bielska do Białowieży była drogą krajową i wtedy się 
poprawi połączenie , odśnieżanie, także. Remont tych dróg , 
nawierzchni się poprawi , może się poprawi do Białowieży . Ja 
pamiętam jak kiedyś byłem członkiem zarządu i jechałem do 
Białegostoku to była piaskarka , była równarka  , droga była 
posypywana , tak było proszę Państwa bo byłem w Urzędzie 



Marszałkowskim i teraz nikogo z powiatu hajnowskiego tam nie ma , 
ale chciałem odśnieżyć drogę do Białowieży i zrobić z nią porządek , 
wezwałem Panią Dyrektor Zajkowską i mówię Pani Dyrektor trzeba tą 
drogę odśnieżyć , to było 2 lata temu . Pani dyrektor mówi : panie 
marszałku nie możemy tego zrobić bo jest tyle protestów od 
ochroniarzy . Otóż następnej zimy na tej sali radny powiatowy z 
Białowieży zgłosił  wniosek o to aby tą drogę posypywać nawet solą z 
Hajnówki do Białowieży i ten wniosek jest do mnie jako do radnego 
wojewódzkiego i jest to wniosek  jednego z profesorów tzw. 
ochroniarzy , który poprzednie lata pisał : nie , nie można , ja tylko do 
pana radnego powiatowego zadałem pytanie, czy może Pan radny 
profesor rozbił samochód ? Tak miał wypadek , rozbił samochód na 
drodze z Białowieży do Hajnówki i dlatego teraz wnioskuję o 
odśnieżanie . Mili państwo więc jak to się jest , gdzie są idee? Jeżeli 
bronić , nie posypywać , to niech profesor nie żąda nawet wtedy gdy 
samochód rozbił , bo ma on taką ideologię i tego się trzyma , ale no 
mniejsza o to już za dużo gadam , myślę że wspólnymi siłami zróbmy 
żeby do Białowieży była droga krajowa. Następna sprawa , chciałem 
podziękować dla Was, dla Pana Burmistrza że jest inicjatywa , że 
podnosicie takie uchwały , że uchwały zobowiązują do działania , żeby 
pozyskiwać środki i się cieszyć że dzisiaj jedna uchwała przechodzi 
jednogłośnie potem ostatnia uchwała przy 2 głosach wstrzymujących  
się .  Ja pamiętam rok temu na tej sali kiedy no nie wielka większość 
poparła wniosek w sprawie złożenia wniosku na ulice Odległą i obecną 
pływalnię , bo ta część , prawa strona tutaj z mojej ręki za ta uchwała 
była , druga nie. Wspólny sukces Hajnówki jest wspaniały , inwestycja 
jest wybudowana ze środków z Urzędu Marszałkowskiego , jest 
wybudowana ulica Odległa, także wspaniały basen i to co się dzisiaj 
stało na sali , myślę że to ma wpływ kamer na dzisiejsze spotkanie , nie 
ma kłótni , nie ma podziału bo rady gmin , miast , starostw , 
województwa nie powinny działać politycznie . To jest najlepszy 
gospodarz na swoim terenie i bardzo prosiłbym radę o to żeby jakoś 
przyspieszyć ten problem z likwidacją kas tutaj kolejowych . Ja myślę 
że powinniśmy rozpocząć starania , taki lobbing zrobić  i utworzyć kolej 
do Siemianówki a nawet do Swisłoczy . Proszę państwa marszałek 
województwa  Strózik chce zrobić bezpośrednie połączenie kolejowe do 
Siemianówki ze względu na zbiornik , mówi się także o połączeniu na 
Białoruś ze Świsłoczą . Jeżeli będą jechać osoby, będą pasażerowie to 
tych kas nie trzeba byłoby zamykać . Szanowni Państwo tutaj wynikła 
taka sprawa, niedomówienia , że Janowski jako radny Sejmiku postawił 
wniosek na sesji , chciał zabrać z Orlików pieniądze na drogi 
wojewódzkie no i mi się udało zabrać część pieniędzy na drogi 
wojewódzkie , zwiększyć budżet województwa na drogi wojewódzkie, 



myślę że odśnieżanie nie pochłonie tych środków , ale zamiarem mego 
wniosku było to żeby pozyskać środki  , zrobić dwa projekty , jeden 
projekt na drogę wojewódzką Dubicze – Hajnówka a drugi projekt na 
drogę wojewódzka Zwodzieckie .Jeżeli Szanowni Państwo zrobimy te 
dwa projekty , ja nie liczę na jakieś nieszczęścia , że jakieś potknięcia w 
Urzędzie Marszałkowskim bo różnie to bywa i 1000 mln euro jest 
przeznaczone na lotnisko, nie wiadomo jaka będzie opinia 
środowiskowa , czy to lotnisko powstanie czy nie ale pieniądze do 2013 
roku trzeba wykorzystać i trzeba być przygotowanym - mieć projekty na 
te drogi żeby w ostatnim czasie to uruchomić te środki i pokazać że 
mamy projekt i może się uda wyremontować te drogi Dubicze – 
Hajnówka czy Zwodzieckie . Ja się boje o jedno , że w projektach 
kluczowych gdzie zapisane jest 37 mln na drogę Zwodziejskie 
Hajnówka i nie wiem co się dzieje ale jakby są j , to są takie moje 
czasem odczucia że no nie wszyscy razem walczymy o tą drogę bo nie 
którzy mówią że to spod domu Janowskiego to może dlatego nie trzeba 
budować tej drogi . Ja myślę że jest to najruchliwszy odcinek drogi na 
naszym terenie i najgorszej jakości i tą drogę trzeba zbudować , ja nie 
chcę żeby ta droga była budowana w Łomży ja chcę żeby tutaj była ta 
droga wybudowana i jeżeli w tym roku nie będzie rozpoczęta budowa 
tej drogi , jeżeli zarząd województwa się zmieni bo nie wiadomo co 
może być , nie jest powiedziane że te 37 mln będzie na zawsze 
przeznaczone na tą drogę i jeszcze jeśli chodzi o Orliki , bo taka 
informacja poszła do miasta że zabierają pieniądze z Orlików na drogi 
wojewódzkie w Hajnówce  i będzie zabrany jeden orlik .Chcę tutaj Pana 
Przewodniczącego i Burmistrza i radnym oświadczyć że sejmik na 
ostatniej sesji podjął uchwałę że przyznał środki finansowe na 2 orliki w 
mieście Hajnówka jeden budowany przez powiat i  drugi przez miasto 
Hajnówka i się cieszę że znowu są jakieś wnioski i jest temat do roboty. 
Dziękuję za to żeście byli tak aktywni , jednomyślni i stworzyliście dla 
mnie dodatkową pracę bo o te środki trzeba dalej walczyć .                           
Leonard Kulwanowski – proszę Pana odnotowałem pańskie jedno 
zdanie gdzie skierował pan to zdanie to wszystkich radnych że dzisiaj 
radni są tacy jednomyślnie zgodni bo są kamery . Nie proszę pana radni 
po prostu widzą problem , gdybyśmy teraz głosowali przeciw tym 
projektom to nie mielibyśmy szansy na zdobycie w przyszłości 
pieniędzy poza budżetowych , więc uważam że rada w sposób 
prawidłowy reaguje i właśnie podjęła w sposób jednoznaczny tego typu 
uchwały . Natomiast zapraszamy Pana na inne nasze sesje i Pan się 
wtedy przekona że kamery nie będą tu nikogo peszyły , ludzie 
wypowiadają swoje zdania bo wiedzą że to też jest w jakiś sposób 
pomocne dla miasta bo właśnie ze sporów czasami rodzi się jakiś 
projekt który jest najlepszy .Także prosiłbym uprzejmie skorygować to 



swoje stwierdzenie , sądzę że radni w tym przypadku będą jednogłośni. 
Kończymy dyskusje w tym punkcie ale zgłaszała się Pani Birycka , 
więc proszę bardzo :                                                                                        
Anna Birycka- Przewodnicząca Rady Osiedla - Panie Przewodniczący , 
Panie Burmistrzu , Wysoka Rado , na ostatniej sesji gościliśmy 
przedstawiciela firmy „ Gryfskand” pana Betleja , zadawaliśmy 
dyrektorowi pytania na które otrzymaliśmy odpowiedź ale sytuacja 
uległa zmianie ponieważ został powołany nowy dyrektor . Wnioskuję 
aby na najbliższą sesję zaprosić nowego dyrektora.                                                                                                   
Leonard Kulwanowski – jeśli nie ma więcej pytań kończymy zgłaszanie 
wniosków . Panie Burmistrzu bardzo proszę.                                                 
Anatol Ochryciuk – dziękuję, Panie Przewodniczący , Wysoka Rado , 
zanim przekaże tematy śniegowe dla Pana Burmistrza Bazyla 
Stepaniuka bo akurat jest to dziedzina która się bezpośrednio zajmuje , 
to chciałbym odpowiedzieć na te sprawy które są , albo nie mają 
charakteru śniegowego. W dniu dzisiejszym , w ostatnim dniu 
wyznaczonego terminu Państwo Januszykowie podjęli decyzję i 
podpisali umowę na przyjęcie mieszkania piątego z kolei oferowanego 
przez UM, jeszcze dodaję to że stosownie do obowiązującego prawa 
jeżeli wyrok sądu wskazuje na to że osobie eksmitowanej z 
jakiegokolwiek mieszkania to takiej osobie eksmitowanej mieszkanie 
ma zapewnić gmina , samorząd miejski . W tym przypadku to na nas 
pada taki obowiązek i znaleźliśmy się w takiej bardzo niewdzięcznej 
sytuacji że z jednej strony SM użyje określenia pozbywała się lokatora 
natomiast nam został rzucony problem i  lokator nie chciał przystać na 
wcześniejsze propozycję. Mam nadzieję że w dniu dzisiejszym już się 
ten temat skończy bardzo wstydliwy przyznaję, ale nic na to wcześniej 
nie mogliśmy poradzić wszystko zależało od stanowiska Państwa 
Januszyków ale cieszę się że przyjęli tę propozycję . W sprawie 
wymiany dowodów osobistych i przy tym by wrócić do tematu zmiany 
niektórych ulic myślę że to dzisiaj sygnalnie można tylko sprawę 
potraktować . Tyle sprawy które nie maja już charakteru śniegowego 
panie burmistrzu proszę .                                                                           
Bazyl Stepaniuk –  Zastępca Burmistrza Miasta -    Panie 
Przewodniczący , Wysoka Rado , jaka zima jest to każdy z nas widzi , 
nie oszczędza nas wszystkich , daje się w kość że tak powiem służbom 
komunalnym . Wszędzie, w mediach w prasie donoszą jak wygląda 
walka z tą zimą, wiele niedogodności  daje nam się we znaki za 
pośrednictwem firmy która na terenie miasta Hajnówka prowadzi akcję 
zimową, niestety mamy tak duża intensywność zjawisk związanych z 
zimą , i niskie temperatury i bardzo obfite opady śniegu , i nie zawsze te 
niedogodności udaję się zlikwidować . My tutaj analizowaliśmy 
miesięczne normy , na koniec grudnia w naszym terenie a więc w 



południowa część województwa podlaskiego te normy były 
przekroczone dwukrotnie a wszyscy pamiętamy że już 6 stycznia 
mieliśmy bardzo dużo śniegu, bardzo intensywne opady i to że jest taka 
a nie inna sytuacja to jest tego właśnie bezpośredni wynik , z drugiej 
strony są naprawdę mozolne prace , my może dostrzegamy te 
przeciwności te niedogodności na drogach przejezdnych i pieszych 
natomiast z drugiej strony powinniśmy być naprawdę pełni podziwu że 
przejezdność i komunikacyjność tutaj naszych ciągów w mieście 
Hajnówka została utrzymana w mieście praktycznie cały czas . Owszem 
jest dyskomfort bo zalega ten śnieg , on jest teraz w takim stanie , że nie 
wszędzie da się poszerzyć tę jezdnię , no ale zdajmy też sobie sprawę z 
tego , że opady śniegu są intensywne , padają na rozległych połaciach 
natomiast sprzęt jest ilościowo ograniczony i to nie tylko te 
niedogodności i przywary dotknęły Hajnówkę . Intensywność zimy 
zaskoczyła nie tylko nas , nie tylko Polskę ale i wysoko postawione i 
stojące na wyższym poziomie technologii kraje. Natomiast mamy tu 
pewne spostrzeżenia dotyczące jakby zachowania mieszkańców i 
obowiązków związanych z bieżącym utrzymaniem przede wszystkim 
chodników bo do nas docierają takie sygnały i tutaj Państwo je 
zgłaszają i oczywiście dziękujemy za nie , zgłaszamy je na takim 
specjalnym spotkaniu roboczym dla firmy PUK . Natomiast muszę 
powiedzieć że, my czasami odjeżdżając do pracy łapiemy gdzieś tam za 
telefon i dzwonimy że mieliśmy problemy z dojazdem, tak to jest 
prawda , sami wszyscy tego doświadczamy natomiast często po 
powrocie z pracy zabieramy się do odśnieżania kilkudziesięciu metrów 
własnego podwórka , a jeszcze dodam że występują i takie przypadki i 
będzie to pewną hipokryzją że niektórzy wykorzystują wywiezione 
miejsca na ulicach miejskich , a było takich kilka ulic do wywożenia 
śniegu ze swoich prywatnych posesji . Pan radny który akurat tu ta 
sprawę poruszył , wie o co chodzi , w tych przypadkach zamierzamy 
wszcząć odpowiednie postępowania.                                                          
Grażyna Dymińska – radna - nadal nie mam odpowiedzi na mój jak 
gdyby wniosek - postulat , chodzi o to że problemem jest nie tylko praca 
PUK . PUK odśnieża nam ciągi jezdne , prawda ? Natomiast jeżeli o 
chodnik przed daną posesją to jest to chyba obowiązek właściciela danej 
nieruchomości  i jeden właściciel tego obowiązku przestrzega i realizuję 
ten obowiązek natomiast część właścicieli tego obowiązku nie            
realizuje , i stąd też był mój głos w tym temacie żeby właśnie w tej 
chwili jak najszybciej można było egzekwować te obowiązki 
odśnieżania chodnika czy własnej posesji , a egzekwować może ktoś 
kto realizuję zadania Straży Miejskiej i teraz tak jak powołaliśmy czy 
przekazaliśmy STEKOPOWI realizację zadań miejskich jesienią , tak 
wydaję mi się że istnieje pilna potrzeba w tej chwili właśnie 



przekazania tych realizacji zadań Straży Miejskiej a chodzi o 
egzekwowanie odśnieżania posesji przy własnej nieruchomości . Na ten 
cel w budżecie nie przewidywaliśmy żadnych środków ale mamy jakąś 
rezerwę i myślę że potrzeba jest pilna aby te zadania realizować w tej 
chwili .                                                                                                       
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - ja to zrozumiałem w 
ten sposób że w chwili w której mówiłem w imieniu wszystkich 
radnych mówiłem tutaj do Pana Burmistrza , zgłaszałem taki apel , żeby 
instytucję i służby przemyślały to i w sposób jeszcze bardziej solidny 
realizowały te swoje obowiązki , to rozumiem doskonale że mieście się 
też Pani wniosek tutaj. Jak to zostanie zrealizowane to w najbliższych 
dniach zobaczymy i uważam że ten wniosek będzie na pewno 
analizowany w sposób bardzo dokładny .                                                                                                        
Alicja Chaniło – radna - ja bym chciała dodać coś jeszcze do wniosku 
radnej Dymińskiej ?                                                                                       
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady -  sprawy zimowe , 
przepraszam ale zostały zakończone . Pan Burmistrz przyjął te 
wszystkie uwagi , uważam że w tej chwili nie wchodźmy w szczegóły, 
natomiast tu było pytanie do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej .                              
Mikołaj Szarejko – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej -Panie 
Przewodniczący , Wysoka Rado , na wstępie Panie Łabędzki , czy może 
Pan się przeistoczył w adwokata Pani Redaktor bo ja podałem dla Pani 
Redaktor przebieg relacji z posiedzenia komisji prawie w 100 % . To 
tylko tyle - podstawa prawną jaką się  kierowałem tutaj Wysoka Rado to 
ustawa o ochronie danych osobowych . Komisja na dzień posiedzenia 
nie miała zgody osób które się przewijały podczas dyskusji na 
przetwarzanie danych osobowych i tym się kierowałem . Szczegółowo 
będzie uchwała z uzasadnieniem przedłożona dla wysokiej Rady w tym 
przedmiocie w określonym terminie .  
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady - to było wyjaśnienie na 
zgłoszony problem przez pana Łabędzkiego . Sprawozdanie Komisji 
Rewizyjnej będzie na najbliższej sesji więc zobaczymy jaka będzie tego 
treść . Proszę państwa porządek obrad został wyczerpany a w związku z 
tym nie pozostaję mi nic innego jak stwierdzić , że zamykam obrady 
XXXIII Sesji Rady Miasta Hajnówka .  

 Do punktu 5 porządku obrad 
Na tym obrady zakończono. 

 


